
Uchwała  Nr……..
Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim

z dnia …….

 w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 22 marca 2021r.

    Na podstawie  art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym
( t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm.) w związku z art. 242 § 1  ustawy z dnia 14 czerwca
1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (tj. Dz.U. z 2020r., poz. 256 z późn. zm. Dz. U.
z 2020 r., poz. 695, poz. 1298, poz. 2320, Dz. U. z 2021 r., poz., 54)  Rada Miejska w Kowalewie
Pomorskim uchwala, co następuje:

§1. Po rozpatrzeniu wniosku z dnia 22 marca 2021 roku (data wpływu) w sprawie braku miejsc
parkingowych  na  Placu  700-lecia  w  Kowalewie  Pomorskim,  Rada  Miejska  w  Kowalewie
Pomorskim po zapoznaniu się z opinią Komisji  Skarg,  Wniosków i Petycji,  uznaje wniosek za
zasadny i rozpatruje się go pozytywnie poprzez podjęcie działań w celu zmiany stałej organizacji
ruchu.

§2.  Zobowiązuje  się  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie  Pomorskim  do
powiadomienia  Wnioskodawcy  o  sposobie  załatwienia  wniosku  poprzez  przekazanie  kopii
niniejszej  uchwały.

§3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Kowalewo Pomorskie.

§4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

D.Pilarska-Mądry

                                                                                          



UZASADNIENIE

 W dniu 22 marca 2021 r., do Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim wpłynął wniosek dotyczący
miejsc parkingowych na Placu 700-lecia.

Zgodnie z art.  242 § 1 k.p.a. wnioski składa się do organów właściwych ze względu na
przedmiot wniosku. Z uwagi na przedmiot wniosku z dnia 22 marca 2021 r. organem właściwym do
jego rozpatrzenia jest Rada Miejska.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim skierował wniosek do Komisji
Skarg, Wniosków i Petycji w Kowalewie Pomorskim.

Na  posiedzeniu  w  dniu  20  kwietnia  2021  r.  Komisja  Skarg,  Wniosków i  Petycji  Rady
Miejskiej w Kowalewie Pomorskim, po zapoznaniu się z treścią wniosku, uznała wniosek z dnia 22
marca  2021 r. za zasadny i rozpatrzyła pozytywnie.

Z treści  wniosku wynika,  że jego przedmiotem jest  zwrócenie uwagi  na brakującą ilość
miejsc  parkingowych  na  Placu  700-lecia  w  Kowalewie  Pomorskim.  Ponadto  wnioskodawca
podkreśla,  że  miejsca  parkingowe są traktowane jako parking całodobowy,  przez  mieszkańców
Kowalewa Pom.

Na  wstępie  wskazać  należy,  że  przedmiotowa  kwestia  była  już  rozważana.  W 2017  r.
uruchomiono ankietę, w której pełnoletni mieszkańcy miasta i gminy mogli wyrazić swoje zdanie
na ten temat ustanowienia strefy płatnego parkowania w kubaturze rynku.

Z przyjętego wówczas stanowiska przez Radę Miejską w Kowalewie Pomorskim podczas
XXX Sesji Rady Miejskiej, odbytej w dniu 21.03.2018 r. wynika, że cyt.: „W ankiecie wzięła udział
znikoma liczba mieszkańców Gminy Kowalewo Pomorskie. Na 9129 osób, które były uprawnione
do wzięcia udziału w ankiecie, tylko 41 osób skorzystało z tej możliwości. Pozwala to stwierdzić,
że nie ma problemu związanego z parkowaniem w kubaturze rynku. Większość ankietowanych
opowiedziała się  za wprowadzeniem strefy płatnego parkowania.  Pragniemy zwrócić uwagę, że
polityka parkingowa w naszej  Gminie nie  jest  nastawiona na przynoszenie zysków dla Gminy.
Wielokrotnie podkreślano, że miejsca parkingowe w tej strefie powinny służyć przede wszystkim
do zaspokojenia  potrzeb  osób  korzystających  z  nich  okazjonalnie  i  przez  krótki  czas,  głównie
z usług lokalnych przedsiębiorców.
Rada  Miejska  z  uwagą  przyjmuje  wszelkie  kierowane  uwagi  mieszkańców  Gminy,  jednakże
na chwilę  obecną  nie  podejmie  decyzji  o  wprowadzeniu  płatnego  parkowania.  W  związku
z powyższym Rada Miejska apeluje do mieszkańców Gminy i zachęca do korzystania z pozostałych
parkingów znajdujących się na terenie naszej Gminy”.

W związku z tym, że ankieta  została  przeprowadzona ponad 3 lata  temu,  Radni  podjęli
dyskusję  nt.  możliwości  rozwiązania  problemu braku miejsc parkingowych w kubaturze rynku.
Rozważono  kwestię  ustawienia  parkomatu,  jednakże  jest  to  kosztowne.  Ponadto  liczba  miejsc
parkingowych położonych na terenie należącym do Gminy Kowalewo Pomorskie jest ograniczona
(łącznie ok.  25 stanowisk), pozostałe stanowiska znajdują się w pasie drogi krajowej nr 15, której
zarządcą  jest  Generalna  Dyrekcja  Dróg  Krajowych  i  Autostrad.  Przeprowadzenie  ponownych
konsultacji  społecznych,  podobnie  jak  w  2017  r.,  może  nie  spotkać  się  z  zainteresowaniem
i wówczas nie przyniesie oczekiwanego efektu.

Ostatecznie  zaproponowano  zmianę  oznakowania  poprzez  wprowadzenie  ograniczenia
czasu  parkowania  pojazdów  np.  do  30  minut.  Komisja  poparła  takie  rozwiązanie.  W związku
z powyższym, w zależności od możliwości finansowych Gminy, zostaną podjęte działania w celu
zlecenia opracowania aktualizacji projektu stałej organizacji ruchu na Placu 700-lecia w Kowalewie
Pomorskim w części  należącej  do Gminy Kowalewo Pomorskie,  a  następnie  po zatwierdzeniu,
możliwe będzie wprowadzenie nowego oznakowania.

Pouczenie:
Wnioskodawcy niezadowolonemu ze sposobu załatwienia wniosku służy prawo wniesienia

skargi (art. 246 § 1 k.p.a.)

Paulina Wiśniewska


